

## 國立東華大學 National Dong Hwa University (博士班)

<b>學校基本資料</b>	學校代碼	<b>08</b>	聯絡電話	886-3-8905111	傳真	886-3-8900170
	地址	97401花蓮縣壽豐鄉志學村大學路二段一號 No. 1, Sec. 2., Da Hsueh Rd., Shoufeng, Hualien 97401, Taiwan, R. O. C.				
	網址	中：http://www.ndhu.edu.tw 英：http://www.ndhu.edu.tw				
	承辦單位	國際事務處國際宣傳與招生組 International Recruitment and Admissions Division, Office of International Affairs				
	自招文號	1050005576				
<b>總計</b>	6系組 / (聯招：6人、單招；0人) 上學年度新生總量 10%：6人 本國學生博士班未招足名額：0人 教育部核定擴增名額：0人					
<b>獎學金</b>	有提供僑生專屬獎學金，請逕洽本校國際事務處國際宣傳與招生組(International Recruitment and Admissions Division, Office of International Affairs) 僑生專屬獎學金網址： 中：https://oia.ndhu.edu.tw/files/11-1114-8477.php?Lang=zh-tw 英：https://oia.ndhu.edu.tw/files/11-1114-8477.php?Lang=zh-tw					
<b>宿舍</b>	保障境外生在學期間住宿。 On-campus accommodation is guaranteed for overseas students.					
<b>備註</b>	有關本校各系教學資源概況、課程、獎助學金及住宿資訊，請參閱各系、教務處、國際事務處及學生事務處網頁。 Regarding the information about academic resources of departments, courses, scholarship and accommodation, please refer to the website of departments, Office of Academic Affairs, Office of International Affairs, and Office of Student Affairs.					

### 國立東華大學 中國語文學系

文史哲學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

National Dong Hwa University Dept. of Chinese Language and Literature (Ph.D Program)  
D.C.L.

Literature, History and Philosophy Group.

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60801	1	否

### 系所簡介

本系師資陣容堅強多元，兼顧傳統中文學門義理、辭章、考據三個面向，課程設計從傳統出發兼顧現當代，研究領域含古典詩文及小說、經學及思想、古典文學、民間文學、聲韻學及出土文獻學等。並設有雙碩、雙博的「中文—民間」學術研究架構，在臺灣可謂獨樹一格。最高目標係以結合理論與應用為導向，逐步深耕青年對中國文化與時代思潮之體認，進而掌握兩岸文化發展與全球中文熱潮之脈動，期能厚植學生面對未來深造或就業全方位之實力與學養。申請就讀之學生須具備基礎中文聽說讀寫能力(中等程度)。

With our diverse and specialized faculty in the areas of the classical Chinese literature, Confucian classics and philosophy, folk literature, Chinese phonology, the study of excavated documents, and so on, the Department of Chinese Language and Literature at National Dong Hwa University offers courses that evenly and ideally reflect the Chinese Studies from not only traditional aspects but also its contemporary and modern qualities. The three major academic course programs—Teaching Chinese as a Second Language, Narrative Literature and Language Use, and Chinese Language and Literature—all emphasizing literary-linguistic cultivation and language teaching competence, are designed to allow students of Chinese to be gradually well-based in traditional classics, well-rounded in modern culture, and ultimately, well-equipped in the global community. Applicants whose home language is not Chinese must demonstrate at least intermediate proficiency (CEFR B1 Level) in Chinese listening, speaking, reading, and writing.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)
2. 碩士班歷年成績單正本(必)
3. 師長推薦函(選)：師長推薦函2封。
4. 其他有利審查之資料(選)：其他備審資料，請提供：(a)研究計畫書（中文書寫）。(b)已發表之論文或文章（若為外文，請自行中譯「摘要」及「緒論」）。
5. 學術著作(選)：碩士論文（若為外文，請自行中譯「摘要」及「緒論」）。
6. 自傳(選)：中文自傳。
7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：中文及英文能力證明。

1. Proof of highest education(required)
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)
3. Recommendation letter(s) from teachers(optional) : 2 Recommendation letter(s) from teachers
4. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Other documents that may benefit the review procedures: (a) Study Plan and Research Proposal (b)

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42

Academic publications (collection of works, theses, independent research result reports)  
 5. Academic publications(optional) : Master' s thesis  
 6. Autobiography(optional) : Biography in Chinese  
 7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Certificate or relevant documents of Chinese and English language proficiency (Chinese and English proficiency test scores)

## 國立東華大學 電機工程學系

工程學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

National Dong Hwa University Dept. of Electrical Engineering  
 Engineering Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60806	1	否

### 系所簡介

本系碩士班成立於民國86年，學士班成立於民國88年，博士班成立於民國91年、民國92年增設碩士在職進修專班。

為因應國家重點科技發展，積極培育半導體及積體電路設計人才，以落實產業升級政策，教育部於民國94年10月通過本系提出之電子工程研究所設立申請。本校遂於95年8月設立「電子工程研究所」。設立之初依本校規劃由理工學院直接統籌運作，定位為理工學院跨領域研究中心，結合本校理工學院電機、資工、材料、物理等相關領域系所，在研究及教學上的相互支援合作與資源共享。因本校於97學年度與花蓮教育大學合校，經校務會議通過決議於98年8月與電機工程系整併成為「一系二所」之組織架構。同時本校因配合民國98年6月11日教育部公佈之「大學總量展規模與資源條件標準」將以研究所命名之單位，修正為碩士班，以達系所合一之運作。故自99學年度起，電子工程研究所成為電機工程學系所屬之「電子工程碩士班」，與電機工程碩博士班並行為一系多班之運作。

1. 辨色力異常、聽覺障礙或肢體障礙者，將可能影響實驗操作，選填時宜慎重考慮。
2. 申請本系者，須具備中文溝通能力。

The Graduate Institute of Electrical Engineering was established in 1997 with an M.S. program. The Department of Electrical Engineering was founded in 1999. Advanced program leading to a Ph.D. degree was offered in 2002. The department is now organized as one-department-multiple-graduate-institute model for the purpose of university resources sharing. The department is responsible for undergraduate teaching and administrative affairs. The graduate institutes are responsible for research and graduate

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42

student affairs. Majoring in EE has long been one of the preferred choices for high school students if they are interested in studying natural sciences or engineering. Therefore, students entering EE program have high quality. The faculty members are young and actively engaged in research. Research grants of over 20 million NT dollars per year and contracts are awarded by government and institutions. IEEE or SCI papers about research contribution are published in journals by the faculty members. Research outcome together with teaching experience has made the EE Department one of the most competitive departments within the University.

1. For applicants with visual impairment or color-blindness, hearing impairment, or physical disabilities, Please consider carefully before selecting this department.
2. Applicants with Chinese listening, speaking, reading, writing, and expression skills preferred.

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)
2. 碩士班歷年成績單正本(必)
3. 師長推薦函(選)
4. 其他有利審查之資料(選)：(1) 研究計畫 (2) 英文讀書計畫 (3) 學術著作
5. 學術著作(選)：碩士論文。
6. 自傳(選)：中文或英文簡要自傳(1000字以內)。
7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：中文或英文能力說明或相關證明文件。

1. Proof of highest education(required)
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)
3. Recommendation letter(s) from teachers(optional)
4. Other documents that may benefit the review procedures(optional)：(1) Research Proposal (2) Study plan in English (3) Academic publications
5. Academic publications(optional)：Master' s thesis
6. Autobiography(optional)：Biography in Chinese or English (within 1000 words)
7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：Certificate or relevant documents of Chinese or English language proficiency (Chinese or English proficiency test scores)

## 國立東華大學 企業管理學系

管理學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60804	1	否

#### 系所簡介

本系提供行銷、組織行為與人力資源管理、策略、生產管理、財務管理等全方位企管之專業課程外，並注重邏輯推理與計量能力之培養。此外，亦規劃實務講座、企業實習等課程，以形塑學生優質學習態度，加強未來職場競爭力。

The characteristics of the Department of Business Administration are: 1. The comprehensive programs and multidisciplinary faculty members: The department offers all possible education programs in Business Administration, including BA, MBA, MBA International Program, EMBA and Ph.D. Specialties of faculty members span across multiple management related areas in organizational behavior, human resources management, marketing management, logistics and decision science, etc. 2. The diversified international exchange and interaction: The department attracts regular and exchange students from many countries. This mix in nationalities and cultures leads to frequent, intimate interactions between domestic and overseas students. 3. The broad future development: With professional and yet flexible curricula, graduates are well equipped for a smooth and outstanding future, no matter whether opting for further studies or career; whether working in government, private sectors, or NGOs and NPOs; whether specializing in management, sales, market analysis, or public relation.

#### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)
2. 碩士班歷年成績單正本(必)：學士班及碩士班歷年成績表正本各1份。
3. 學習研究計劃書(選)：博士研究計畫書。
4. 師長推薦函(必)：推薦函2封。
5. 其他有利審查之資料(選)：其他學術或創作之著作。
6. 學術著作(必)：碩士論文（國外碩士若無碩士學位論文者，可以專題報告、專案報告、成果報告等提報）或優良學術表現如公開發表之文章、有公開審查制度之學術獎項。
7. 自傳(必)：中文自傳。
8. 語文能力說明或相關證明文件(選)：中文及英文能力說明或相關證明文件。

1. Proof of highest education(required)
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required) : Original copy of the past years' bachelor's and master' s program annual transcripts
3. Study Plan and Research Proposal(optional) : Ph. D. study plan and research proposal
4. Recommendation letter(s) from teachers(required) : 2 Recommendation letters

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42

5. Other documents that may benefit the review procedures(optional) : Academic publications (collection of works, theses, independent research result reports)
6. Academic publications(required) : Master' s theses
7. Autobiography(required) : Biography in Chinese
8. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional) : Certificate or relevant documents of Chinese and English language proficiency (Chinese anf English proficiency test scores)

## 國立東華大學 教育與潛能開發學系教育博士班

教育學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

National Dong Hwa University Ph.D. Program of Education, Dept. of Education and Human Potentials Development  
Education Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60802	1	否

### 系所簡介

1. 本博士班分為課程與教學組、特殊教育組、教育政策與行政組等三組，課程架構完備，學生依專業分組上課，學習資源豐富、師生相處融洽，是兼具學術研究與文化交流的優良學習環境。本班尤重弱勢關懷，招收關注課程與教學、多元文化、社會融合、身心障礙、輔助科技、無障礙環境、教育行政等教育相關領域之人才，歡迎有興趣且願意繼續深造之人才投入。

2. 學生須具備中文聽說讀寫及表達能力。

1. The doctoral program is divided into the following three groups: curriculum and teaching group, special education group, and education policy and administrative group. This program, with a well-rounded curricular structure, students taught according to their specific professions, abundant academic resources, and teachers and students getting along well, is an excellent environment for both cultural exchange and academic research. We, besides particularly caring about the disadvantaged, welcome people devoted to such issues as curriculum and teaching, multicultural, social integration, physical and mental retardation, auxiliary technology, accessibility, education administration and other education-related fields. If you are one of them and interested in furthering your studies, welcome to join us.

2. Students must have Chinese listening, speaking, reading and writing skills.

### 個人申請繳交資料說明

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42

1. 最高學歷證明(必)
2. 碩士班歷年成績單正本(必)
3. 學習研究計劃書(必)
4. 師長推薦函(選)：推薦函1封。
5. 學術著作(選)：1. 碩士論文（應屆畢業生得繳交碩士論文初稿）。
2. 相關學術著作或其他有助審查之資料。
6. 自傳(選)：中文或英文自傳(約1000字)。
7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：中文或英文能力說明或相關證明文件。

1. Proof of highest education(required)
2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)
3. Study Plan and Research Proposal(required)
4. Recommendation letter(s) from teachers(optional)：1 Letter of recommendation
5. Academic publications(optional)：1. Master's thesis (A draft of the master's thesis if you haven' t finished your thesis)
2. Related academic works or other information that might be helpful for your application
6. Autobiography(optional)：A 1000-word-autobiography in Chinese or in English
7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：Certificate or relevant documents of Chinese or English language proficiency (Chinese or English proficiency test scores)

## 國立東華大學 族群關係與文化學系

文史哲學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

National Dong Hwa University Dept. of Ethnic Relations and Cultures

Literature, History and Philosophy Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60805	1	否

### 系所簡介

本系結合人類學、社會學、歷史、族群藝術、文化研究等學科訓練，提供修習族群研究以及多元文化的專業課程，以培養相關的專業人才，未來可以投入族群與多元文化之研究或實務工作。

The Department of Ethnic Relations and Cultures combines elements from social sciences and the humanities, integrating anthropology, sociology, history, cultural studies, and

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42

indigenous arts. The department emphasizes interdisciplinary academic training and investigates a wide range of ethnic groups and indigenous cultures. Graduates of our department possess extensive knowledge of multiculturalism and have practical experience working within a wide variety of communities. For more information, please visit our website: [www.erc.ndhu.edu.tw](http://www.erc.ndhu.edu.tw)

### 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)
  2. 碩士班歷年成績單正本(必)
  3. 學習研究計劃書(選)
  4. 師長推薦函(選)：推薦函2封。
  5. 學術著作(選)：相關領域著作。
  6. 自傳(選)：中文或英文自傳。
  7. 語文能力說明或相關證明文件(選)：中文或英文能力說明或相關證明文件。
1. Proof of highest education(required)
  2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)
  3. Study Plan and Research Proposal(optional)
  4. Recommendation letter(s) from teachers(optional)：2 Recommendation letters
  5. Academic publications(optional)：Publication or documents that may benefit the review procedures
  6. Autobiography(optional)：Biography in Chinese or English
  7. Certificate or relevant documents of language proficiency(optional)：Certificate or relevant documents of Chinese or English language proficiency (Chinese or English proficiency test scores)

## 國立東華大學 自然資源與環境學系

地球與環境學群

是否經教育部查核被列為持續列管或不通過：否

師資質量是否達「專科以上學校總量發展規模與資源條件標準」附表五所定基準：已達所定基準

年齡限制：不限 性別限制：不限

National Dong Hwa University Dept. of Natural Resources and Environmental Studies  
Earth and Environment Group.

Birth Date Limit: No Gender Limit: No

系所代碼	聯招名額	是否單招
60815	1	否

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42



## 系所簡介

本班統合全院資源提供的選修課程，及本校其他相關系所的課程，配合論文及課業指導委員會對學生選修課程的規劃與建議，可協助博士班學生獲得有效的訓練與學習。

This program is supported by 27 full-time faculty members with expertise spanning ecosystem study and environmental education of the College of Environmental Studies (CES), and faculty members outside the CES at National Dong Hwa University. Students can receive effective training and study guidance from their advisory committee members.

## 個人申請繳交資料說明

1. 最高學歷證明(必)
  2. 碩士班歷年成績單正本(必)
  3. 學習研究計劃書(必)：研究計畫（1000字以內）。
  4. 師長推薦函(必)：大專教師或任職主管推薦函二封。
  5. 專題成果作品(或特殊表現)證明(選)：專業成果。
  6. 其他有利審查之資料(選)
  7. 學術著作(必)：碩士論文。
  8. 自傳(必)：中文自傳500字以內。
  9. 讀書計畫書(必)：中文讀書計畫書：含申請動機，1000字以內(必繳)。  
英文讀書計畫書(選繳)。
  10. 語文能力說明或相關證明文件(必)：英文能力說明或相關證明文件。
- 
1. Proof of highest education(required)
  2. Original copy of the Past years' Master' s program transcripts annual transcript(required)
  3. Study Plan and Research Proposal(required)：Study plan and research proposal (within 1000 words)
  4. Recommendation letter(s) from teachers(required)：2 recommendation letters from teachers or managers in the company
  5. Proof of achievement of specialized works (or special performances)(optional)：Proof of achievement of specialized works (or special performances)
  6. Other documents that may benefit the review procedures(optional)
  7. Academic publications(required)：Master thesis
  8. Autobiography(required)：Biography in Chinese within 500 words
  9. Study Plan(required)：Study Plan in Chinese: including application motivation; within 1000 words (required)  
Study plan in English (optional)
  10. Certificate or relevant documents of language proficiency(required)：Certificate or relevant documents of English language proficiency (English proficiency test scores)

※承辦人簽章

王韻蘋 886-3-8905111

admission@gms.ndhu.edu.tw

2018-08-20 09:20:42